

國立清華大學半導體研究學院
學位論文相似度無抄襲切結書
College of Semiconductor Research, NTHU
Declaration of Originality

本人已完全瞭解學術倫理之定義與行為規範，並依據本校「博、碩士學位論文違反學術倫理案件處理要點」，謹此嚴正聲明，本人所呈繳之學位論文：

(題目) _____

確實為本人所研究及撰寫，如有若有造假、變造、抄襲、由他人代寫或其他舞弊情事等，概由本人負一切法律上之責任，絕無異議。

I hereby declare that I fully understand the definitions and conduct guidelines of academic ethics. In accordance with the “National Tsing Hua University Directions for Handling of Doctoral/Master's Degree Papers in Violation of Academic Ethics”.

I solemnly state that the graduation thesis/dissertation submitted, titled: _____

_____ is entirely the result of my own research and writing. **Should there be any fabrication, falsification, plagiarism, ghostwriting, or other academic misconduct, I am willing to bear full responsibility for any disciplinary measures imposed by the University and for all legal consequences, without objection.**

此致 To

國立清華大學半導體研究學院
College of Semiconductor Research, NTHU

立切結書人（親簽）：

Signature of student

學號：

Student ID

中華民國 年 月 日
Date: / / (YYYY/MM/DD)

【說明 Instructions】

1. 作業程序 Procedure：

- (1) 由學生遞交論文相似度比對報告、並簽署無抄襲切結書予指導教授審核，無過度相似或抄襲之虞方可提出口試申請。

The student shall submit the originality report along with the signed Declaration of Originality to the advisor for review. An application for the oral defense may only be submitted once the advisor confirms there are no concerns regarding excessive similarity or plagiarism.

- (2) 學生提送口試申請表時，須同時檢具論文相似度比對報告及無抄襲切結書。

When submitting the application form for the oral defense, the student must concurrently present the originality report and this signed declaration.

- (3) 口試時由學生遞交論文相似度比對報告予口試委員審核。

During the oral defense, the student shall submit the originality report to the defense committee members for review.

2. 相似度判定 Similarity Determination：

相似度指數（不含參考文獻）須 25% 以下。

The similarity index (excluding references) must be under 25%.

3. 比對報告取得方式 How to obtain the originality report：

學生可免費申請進行檢測比對，申請方式請至本校計算機與通訊中心網頁→教學服務→「文章剽竊檢測工具 Turnitin」，進行線上申請，經審核通過後，計通中心將提供開通帳號。申請者可先下載學生版使用手冊參考，報告取得時間約 5~10 分鐘。

Students may apply for the similarity check free of charge. Please visit the NTHU Computer & Communication Center website→Learning Services→Plagiarism Checker(Turnitin)→apply an account online. Once approved, the Center will provide an activated account. Applicants are advised to download and review the Student User Manual beforehand. Report available in approximately 5-10 minutes.